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Berichten 

Persberichten  Ministerie  van Landbouw  en 
Visserij 

Rapport "Beleidsvoorstellen landinrichting 
Volthe-De Lutte" verschenen 

De Centrale Cultuurtechnische Commissie (CCC) heeft 
aan de minister van landbouw en visserij het rapport 
"Beleidsvoorstellen inzake de landinrichting in het gebied 
Volthe-De Lutte" uitgebracht. Hierin zijn de conclusies 
verwerkt, waartoe een commissie ad hoe uit de CCC na 
een onderzoek naar de problematiek van dit deel van 
Twente is gekomen en de aanbevelingen, die de CCC 
naar aanleiding van dit onderzoek heeft opgesteld. 
De CCC beschouwt het rapport als een zeer belangrijke 
bijdrage tot de ontwikkeling van de landinrichting als een 
geïntegreerde benadering van de verschillende aspecten 
van landgebruik. Zij hoopt met het rapport een brede 
discussie over de problematiek van kleinschalige, 
landschappelijk, natuurwetenschappelijk en 
cultuurhistorisch belangrijke landbouwgebieden te 
stimuleren. 

Voorgeschiedenis 
In 1966 werd de aanvang tot ruilverkaveling voor het 

gebied Volthe-De Lutte op het volgordeschema van 
ruilverkavelingen in voorbereiding geplaatst. Uit nadere 
inventarisatie bleek echter, dat niet alleen de belangen 
van de landbouw hier in het geding zijn, maar ook zeer 
grote belangen van landschap, natuurwetenschap, 
cultuurhistorie en recreatie. In 1968 werd daarom besloten 
de aanvraag "pro memorie" op het volgordeschema te 
plaatsen. Er werd een commissie ad hoe benoemd, belast 
met een onderzoek naar de vraag of en zo ja op welke 
wijze, in dit gebied een ruilverkaveling zou kunnen worden 
uitgevoerd, die zowel rekening houdt met de bijzondere 
planologische aspecten, met name de landschappelijke, 
natuurwetenschappelijke en recreatieve, als een 
verantwoorde oplossing geeft voor het landbouwkundige 
gebruik. 

Op verzoek van deze ad hoe commissie hebben drie 
deskundigen: prof. Ir. C. Bijkerk, prof. dr. M. F. Mörzer 
Bruijns en prof. ir. M. J. Vroom, in een proefblok van het 
gebied, waar de landinrichtingsproblematiek zich het 
duidelijkst manifesteert, een onderzoek verricht, waarover 
in 1971 werd gerapporteerd. 

De commissie ad hoe bracht in 1972 verslag van haar 
bevindingen uit. De Centrale Cultuurtechnische Commissie 
heeft zich daarna op het rapport en de aanbevelingen van 
de commissie ad hoe beraden en haar standpunten 
geformuleerd. 

De problemen van de landbouw in Volthe-De Lutte 
De problemen van de landbouw in Volthe-De Lutte liggen 

vooral op het terrein van de ontsluiting, de 
waterbeheersing en de verkaveling, al Is de toestand 
vergeleken met eón aantal andere 
ruilverkavelingsgebieden in het Oosten van het land niet 
bijzonder slecht. Er is een duidelijke ontwikkeling in de 
richting van bedrijfsvergroting. Veel kleine bedrijven zijn 
niet meer levensvatbaar en zullen op den duur 
waarschijnlijk verdwijnen. Van belang is vooral, dat de 
verkaveling op de grotere bedrijven voor verbetering 
vatbaar is. De toenemende behoefte aan rationalisatie en 
mechanisatie versterkt het streven naar schaalvergroting 
en heeft een sterkere druk op het kleinschalige landschap 
tot gevolg. Deze ontwikkeling zal ongetwijfeld leiden tot 
een grotere behoefte aan herinrichting van het gebied In 
de toekomst. De mogelijkheden van herinrichting worden 
in belangrijke delen van het gebied echter beperkt door 
de belangen van natuur en landschap. 

Natuur en landschap in het gebied 
Natuurwetenschappelijk en landschappelijk is Volthe-De 

Lutte van grote betekenis. De geologische en 
bodemkundige afwisseling en het uitgesproken reliëf (de 
Tankenberg, Paaschberg, Hakenberg en Austieberg 
bereiken een hoogte van 50-80 m) vormen de basis voor 
een uitzonderlijke verscheidenheid van milieus, die elk 
een specifieke planten- en dierenwereld bevatten. Zo 
worden van de 1200 soorten hogere planten, die in ons 
land voorkomen 580 of 48% in het gebied aangetroffen. 
Van 190 soorten kan worden gesteld, dat hun 
levensmogelijkheden hier gebonden zijn aan het 
bestaande patroon van kleinschalig met elkaar 
afwisselende en geleidelijk in elkaar overgaande 
vegetatietypen. De totale lengte aan biologisch direct of 
indirect belangrijke wateren, voornamelijk beken, bedraagt 
met inbegrip van de Dinkel ruim 60 km. Van de 8000 ha 
die het gebied omvat is 2700 ha, verspreid over 30 grotere 
en kleinere gebieden van natuurwetenschappelijke 
betekenis. Belangrijk is vooral ook, dat veel van wat op 
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